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DŘEVÁK 
ČASOPIS MODERNÍHO PUBERŤÁKA 

Vánoce jsou na dohled! 

 

Vánoce se kvapem blíží,  

snad je zvládnem´ bez potíží.  

Cítíme se jak na trní, 

trpělivost nás obrní. 

 

Pátrat, to my nejsme líní,  

vlezem do krabic i skříní,  

prošňupeme všechny spáry,  

kam Ježíšek schoval dary.  

 

Prolezli jsme celý byt. 

Kde jen dárky můžou být? 

Po dárcích ani památky! 

Že by zapomněl na svátky? 

 

Prošmejdíme všechny skrýše 

dole, uprostřed i výše. 

Pod postel i do spíží 

každý špion nahlíží. 

 

Výsledek vám mohu říci:  

nikde ani rukavici,  

ponožku či aspoň šál 

nenašli jsme. Čmuchám dál… 

 

Neměli jsme přece jen  

být tak trochu hodnější?  

Ještě nejsme z kola ven! 

Trochu nás jen konejší,  

že ty dárky při vší píli 

nechal na poslední chvíli.  

 

Vzpomeň si na nás, Ježíšku milý,  

přece jsme zas tak moc nezazlobili!   

 

NK 

 

 

Teplo Vánoc 

Ladislav Vyhňák 

Vánoce se blíží a já jsem jak na trní. 

Od rána radostí šílím, ječím, až uši zabrní. 

Strašně se těším na Štědrý večer,  

snad uhlí nebude, to bych tam brečel. 

 

Otevřu balíček a už je tu! 

Najdu v něm špinavou briketu.  

Měl jsem být hodnější, ne tolik zlobit. 

To se mi vymstilo, můžu jen topit. 

 

 
Obrázky ze školního archivu.  

Poznáváte je, Adélko a Barčo? 
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Naše úspěchy 

Bronz pro dřevohostické fotbalisty 

 

     Začátkem školního roku  nás pan učitel 

tělocviku důvěřivě přihlásil na fotbalový turnaj 

do Hranic. V pondělí 23. října jsme vyrazili do 

Hranic, ale už cesta naznačila, že účast na turnaji 

nebude žádný med.  Vstávali jsme brzo ráno, 

abychom stihli autobus do Přerova. Měl 

pochopitelně zpoždění, takže z autobusového na 

vlakové nádraží jsme museli klusat, aby nám 

neujel spoj do Hranic. Naštěstí jsme to stihli. 

    Dojeli jsme do cíle, a protože fotbalové hřiště 

leží na druhé straně města, přesedli jsme na další 

autobus. Bohužel ale městská hromadná doprava 

nejede až ke hřišti, takže jsme celí nadšení 

museli ujít půl kilometru.   

   Bohužel jsem nemohl hrát, protože hraji fotbal 

ve vyšší lize a jsem vlastně profesionál. Byl jsem 

tedy pověřen funkcí trenéra.  Na hřišti jsem 

nachystal rozehřívací cvičení, aby se mí svěřenci 

naučili dát dlouhou přihrávku, bránit, obehrát 

soupeře a střílet. Blížilo se utkání, a tak jsem 

musel rychle promyslet začínající sestavu. 

Pan učitel nás ještě upozornil na některá pravidla  

a zápas začal.  

     Ve 4. minutě nám dali gól. Top se dalo 

celkem čekat, protože  skoro všichni hráli fotbal 

poprvé. Nakonec jsme prohráli 6:0. Zklamaní 

jsme odešli do šatny a čekali na další zápas. 

     Mezi tím jsem zjistil, že v soupeřově týmu si 

klidně hraje kluk, který kope ještě  vyšší ligu než 

já. Nemělo cenu být čestný. Rychle jsem šel do 

šatny a obul kopačky.  

     Druhý zápas byl trošku vyrovnanější, ale 

stejně jsme prohráli 4:0. 

     Turnaj skončil a my obsadili čestné třetí 

místo. Trochu při tom triumfu překáželo, že 

nastoupily pouhé tři týmy, ale když se o tom 

nebudeme zmiňovat, byla bronzová pozice 

úspěch, v jaký jsme nedoufali.   

      Nejen že „nám slunce svítilo do očí a 

rozhodčí pískali proti nám“, navíc měl přerovský 

vlak zpoždění, a tak nám ujel autobus do 

Dřevohostic. Zase jsme museli čekat a to už jsme 

byli fakt naštvaní na celý svět.    

 

Ladislav Vyhňák, trenér a hráč 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dali jsme do toho 

úplně všecko! 

 

 

 

 

 

Na zápasy nás 

doprovodili paní 

asistentka Boženka  

a pan učitel Kroča.  

Fandili o sto šest.  
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Úspěch našich ukrajinských spolužáků 

 

     Od roku 2017 se žáci naší školy účastní 

soutěže Vícejazyčnost je bohatství, ve které 

získávají významná ocenění. Letos jsme své 

práce zaslali také do ukrajinské sekce, kde si 

zlato v kategorii kolektivních prací vybojovali 

Ivan, Roman a Jaroslav, kluci z Kostelní, 

s dílkem Náš výlet do Prahy a čestné uznání 

mezi individuálními pracemi Alina se svou 

strašidelnou Prahou, kterou najdete i na obálce 

časopisu Kamarádi. Ocenění si všichni vyzvedli 

ve škole, protože do Prahy jsme pro onemocnění 

paní učitelky nemohli jet.  

     Všem děkujeme za skvělou reprezentaci 

školy a blahopřejeme.    

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     

 

 

 

     

 

Soutěže se bohužel už nemohla zúčastnit 

kolektivní práce loňských deváťáků, protože ti 

už mezitím školu opustili. Jejich  rozměrná mapa 

Hedvábné stezky byla nicméně velice zajímavá 

a přibližuje nám život na starověké dálnici.   

 

 

Elektro je naše hobby!  

     Letos poprvé se naši deváťáci pod vedením 

pana ředitele 29. listopadu vypravili do Lipníka. 

Odjeli odhodláni porvat se o umístění v soutěži 

v oblasti IT, kterou si vybral Matyáš, a 

elektrotechniky a elektroniky, kde zabodovali 

Dominik, Vilda a Radek.   

     Přestože Maty přiznal, že programovací 

jazyk C++ není jeho oblíbencem, obsadil náš 

borec celkově 10. místo.  Svou zručnost a 

znalosti  osvědčili při pájení plošných spojů, 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

v zapojování a montáži světla nebo zvonku i ostatní 

reprezentanti naší školy: Dominik dokonce dosáhl 

na páté místo, Vilda utrhnul čtrnácté a Radek 

osmnácté místo. 

     Naše škola mezi deseti konkurenty obsadila celkově 

DRUHÉ místo, hned za favorizovanou hranickou 

Základní školou Šromotovo náměstí, která je už 

několikátý rok v soutěži jako doma.  

     Příští rok si soutěž určitě zopakujeme a Šromoťáci, 

těšte se! Zaútočíme na vaši pozici s plným nasazením.  
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Podzimní inspirace 

     Je už letitou tradicí, že se na podzim do školy 

nahrnou výrobky z přírodního materiálu, na 

kterých pracovali jak samotní žáci, tak celé 

rodinné klany. Každý, kdo obdržel hlasovací 

lístek, kroutil hlavou a nevěděl, kterou 

z podzimních krásek poctít svým hlasem.  

    My jsme na to šli naopak. Nejprve jsme se 

podívali na výrobek a pak jsme popsali, jak 

vznikl. Letos už to asi nestihnete, ale podle 

návodu si je můžete vyrobit třeba napřesrok. 

Jak na kaštanového koně  
Dominik Petřík 

     Koník je vyroben z kaštanů, skořápek ořechů, 

jehličí a jedné šišky. Zaujal mě díky tomu, že je 

velký, hezký udělaný a pěkně barevný. 

     Jako první si autor nasbíral krásně zralé 

kaštany, skořápky od ořechů, jehličí a šišku. 

Na kus kartonu nakreslil černou fixou obrys 

koně, který si poté vystřihl a nalepil na něj 

nasbírané přírodniny. Skoro celý kůň je polepen 

kaštany. Poté na něj připevnil skořápky ořechů, 

které znázorňují světle hnědé skvrny na jeho 

těle, a jehličí, které představuje hřívu a ocas. 

Poslední věc, která zbývá, je malá šiška, kterou 

autor nalepil jako oko. 

     Tento výrobek mě zaujal, protože je 

originální, velmi hezký a působivý. Myslím si, 

že autor si s ním dal velkou práci.  

Koník nezaujal jen Domču, ale i ostatní 

hlasující, a v dostihu získal 2. místo.  

  

Budeme vyrábět ježka z listí a kartonu.  
Alina Nykolyshyn 

                          

     Nejprve si 

nachystáme karton ve 

tvaru čtverce 30 cm na 

30 cm, 10 až 20 

opadaných barevných 

listů, jeden kaštan, 

černou a červenou 

permanentní fixu, tavicí 

pistoli, nůžky a tužku.   

     A jdeme na to!  Na karton si nakreslíme tělo 

ježka.  Od listů nůžkami odstřihneme řapík a na 

karton od zadečku směrem k hlavě nalepíme 

tavnou pistolí listy tak, aby se překrývaly. 

Počkáme, až lepidlo uschne, a na ježečkovu 

hlavu černou fixou nakreslíme oko ve tvaru 

kruhu a ústa, Poté vezmeme kaštan a nalepíme 

ho na místo čumáčku.   

     A to je vše. Za malou chvilku máme krásnou 

a jednoduchou dekoraci na podzim.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kuk! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     Klasika je klasika. 

Třeba mně se zrovna 

líbilo jednoduché, ale 

elegantní srdíčko 

z kaštanů tak moc, že 

jsem si doma vyrobila 

repliku a pověsila si ji 

na podzimní dveře. 

Dolů šly kaštánky až 

první adventní neděli, 

kdy je nahradil vánoční  

věnec z chvojí. 

    

.   
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Forenzní rybáři v praxi  

 

Jan Václav Šimíček 

 

Pitva se většinou dělá, abychom zjistili na 

co dané zvíře či člověk zemřel. My jsme ji 

prováděli i proto, abychom se dozvěděli o 

rybách více a na vlastní oči. Místo hodin 

přírodopisu k nám přišel pan asistent Pešák, se 

kterým jsme se bavili o rybách. 

Před pitvou jsme měli přednášku o rybách, 

jako jsou cejn, lín a karas. Zjistili jsme, jak 

vnikly některé české pohádky o vodnících. Když 

dříve lidé nevěděli, co je sumec, mysleli si, že 

lidi pod vodu zatahuje vodník. Díky tomu, že 

sumec bývá velice agresivní, když chrání svá 

mláďata, dokáže zaútočit i na dvakrát větší 

kořist, než je on sám. 

Na samotnou pitvu jsme si připravili nůž 

(skalpel), rybu, nůžky, rukavice a podložku. 

Pan asistent donesl dvě ryby, abychom 

mohli pod mikroskopem porovnat šupiny 

okouna a kapra obecného. Před pitvou nám 

ukázal rybu, kterou budeme pitvat. Vysvětlil 

nám stavbu jejího těla, kde jsou které ploutve a 

jak se nazývají. Aby se žádný orgán nepoškodil, 

pan Pešák rybu otevřel přes postranní čáru. 

Postupně jsme vyndali plynový měchýř, játra, 

ledviny, žlučový váček, slezinu a střevo, které se 

některým pitevníkům povedlo proříznout 

skalpelem.  

Při pitvě jsme zjistili, že ryba byla v dobré 

kondici. Na to, abychom zjistili, jak přesně 

umřela, bychom potřebovali podrobnou pitvu 

v laboratoři.  

Díky panu Pešákovi jsme se dozvěděli  více 

o tom, jak ryby žijí, ale i co mají uvnitř těla a na 

vlastní oči jsme se o tom přesvědčili. Jednu rybu 

jsme si mohli odnést domů, tu si vzal Vojta 

Bartoška. Všichni chtěli prasknout plynový 

měchýř a domnívali se, že vydá ránu jako 

gumový balónek, ale vzduch se jen vyfoukl. 

Zjistili jsme také, že plynový měchýř nepovolí 

jen tak a je velice pružný. 

 

 

 

 

 
sumec velký 

 

 

 
lín obecný 

 

 

 
kapr obecný šupináč 

 

 
vodník obecný obuvník 

 

 

 

 
obrázky: wikipedie, bejvavalo 

 

 

 

Adéla Mikešková 

 

Pitva ryb probíhá, abychom 

zjistili proč a na co ryba 

zahynula. 

Pitva probíhá jak u ryb, tak i u 

člověka a jiných živočichů ze 

stejného důvodu a při 

odborných pitvách se postup 

pitvy zapisuje nebo 

zaznamenává. 

Na pitvu ryby si pan asistent 

přichystal rukavice, nůžky, 

kleště, skalpel a ubrousky 

k odkládání přebytečného 

materiálu. 

Potom si nachystal kapra na 

stůl a odstranil mu šupiny na 

místech, kde ho potom 

rozřezával. 

Pak ho nařízl skalpelem od 

řitní ploutve, přes kousek 

postranní čáry ke skřelím. 

Kolem místa řezu odstříhal 

tkáň a maso s kůží odstranil. 

Potom vyndal plynový měchýř, 

játra, žaludek, střeva, srdce a 

malé čelisti se zoubky. 

Všechny orgány dával stranou 

a popisoval, k čemu kaprům 

slouží. 

A nakonec pan asistent 

všechno včetně pitvaného 

kapra uklidil. 

Díky praktické pitvě víme o 

stavbě těla ryb mnohem víc 

než z obrázků, i když někteří 

vědci museli opustit laboratoř, 

protože se jim udělalo špatně.  

 

Nemyslete si, že být rybářem je legrace. Hlavně na podzim, v zimě i na jaře mu hrozí děsné nachlazení, rýma, 

kašel a vůbec všechny ty z chladu pocházející nepravosti.  

Balada o nachlazení 
 

Zpívám píseň o podzimu, 

o ponurém období. 

V dešti chytím děsnou rýmu,  

rudý nos mě ozdobí.  

 

Kapesník velký jak plachta 

v každé kapse nosím. 

Voda mi zas v botách čvachtá, 

jako bych byl bosý.  

 

 

Šedá mlha halí k ránu 

chmurnou cestu do školy. 

Bez deštníku ani ránu, 

už mě v krku zabolí. 

 

Tak se snažím, na mou věru, 

a snad se mi podaří 

sedmatřicet v teploměru.  

Vždyť já musím k lékaři!       NK                                               

 
 

 
 

foto: getty.images 
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Sníh na školním hřišti 
studil, ale holky ani kluky nenechal chladnými.  

 
 
Sněhulák inspirovaný stupňovitou pyramidou v Sakkáře nebo 

spíš Minecraftem…   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

… a sněhulák Zaječák 

 

 

 
 

Kdo by tu píli do holek řekl? 

A jak jsme  bílou záplavu prožívali my, sedmáci?  

          Venku sníh vypadal mnohem krásněji než z okna. 

Třpytivá, nadýchaná peřina. Ještě ji nikdo nepošlapal, 

neshrabal, nádherně rovná bílá pláň.         Eliška Běhalová 

 

     Ráno mě tatínek budil: „Vstávej, venku nasněžilo!“ 

Vyběhla jsem k oknu a byla jsem šťastná, že budou za 

chvilku Vánoce, bude klid, domov a rodina… a pak jsem 

šla s pejskem a bráchou ven a bylo po klidu. Koulovali jsme 

se tak divoce, až jsme byli celí od sněhu.  

                                                                 Alina Nykolyshyn 

     Když jsem uviděla sněhovou nadílku, hned jsem vyběhla 

ven, a tam mě nadšení přešlo, protože bylo jasné, že sníh 

bude muset někdo odklidit…                 Marie Pospíšilová 

                                                           

     Ráno bylo něco jinak. Kouknu z okna a všude sníh. 

Nutně jsem musel postavit sněhuláka, a tak jsem hned 

vyběhl ven. Stavitelské úsilí nakonec skončilo hromadnou 

koulovačkou.                        David Hofírek 

 

     Moje lopata  odhalila pod nadýchaným sněhem silnici 

plnou třpytivého ledu. Po něm poletí sáňky jako blesk!                                                  

Vojtěch Bartoška 

          Hned jsem se oblékl 

a hurá ven! Měl jsem 

úžasně lehký pocit. Šel 

jsem hrabat sníh a pak 

jsme s bráchou po sobě 

házeli sněhové koule tak 

radostně, že jsem mohl za 

chvíli hrabat znovu. 

            Roman Motychka 

 

     Venku jsem se nadechl 

mrazivého vzduchu, který 

mi rázem protáhl nos, jako 

kdybych si čichl 

k mentolu.  

                  Vojta Smajdor 

 

   Dělat ve sněhu se psem 

blbosti, to je ta pravá 

zimní radost. 

                 Eda Mikešková 

      Nabrala jsem ten nádherně 

bělostný, nadýchaný sníh do dlaní… a 

pak jsem sebou práskla o zem. Zimní 

poezie byla rázem fuč.   

                                    Adéla Mikešová 

     Když jsem ráno, zjistil, že celý svět 

je pod sněhem, rázem jsem se proměnil 

v malé dítě.                       Jan Šimíček 

     Všude ležel sníh a já jsem měl 

rázem pocit, že jsou tu Vánoce. Vyběhl 

jsem ven. Sníh mi pod nohama křupal 

a vrzal. Byl krásně nadýchaný. 

Neododlal jsem, zformoval v dlaních 

kouli a šup ji po sestře. Ta se 

rozbrečela a já jsem měl okamžitě 

místo Vánoc klasicky problém…  

                                   Kuba Stiskálek 

     Ještě zachumlavý v posteli jsem 

něco tušil. Jo, je tady! Nádherně 

bělavý, třpytivý sníh. Hup do té 

mrazivé peřiny!              Laďa Vyhňák 

 

Vánoční horoskop aneb Co najdou jednotlivá znamení pod stromečkem 
Beran:   

Berani dostanou pod stromeček měkké 

dárky. Přestože mají tvrdé rohy, pyšní se 

svou huňatou, nadýchanou vlnou.  Berani 

si tedy z balíčku vytáhnou ponožky 

z  chundelaté vlny a  teplou mikinu, 

protože z měkkých dárků má přece radost 

každý, nebo ne?! 

Býk:  
Býci si zaslouží něco opravdu kvalitního. 

Jsou to přežvýkavci, takže budou 

odměněni něčím dobrým, co můžou 

dlouho přežvykovat, třeba tahavé uzené, 

sušenou šunku nebo hovězí jerky. 

Blíženci:  
Celý rok byli nenápadní a diskrétní. Proto 

potřebují maskovací pomůcky, ve kterých 

se mohou nepozorovaně plížit a blížit, 

když jdou pozdě do školy nebo když 

opisují při písemce. Tmavé brýle a tričko 

s potiskem oprýskané zdi jsou to pravé.  

Rak:  
Raci milují vše voňavé, a proto pod 

stromečkem přivítají třeba šumivou 

bombu do koupele, parfémované svíčky 

nebo dobře uleželý balíček tvarůžků.  

Lev:  

Zařvat a lehnout, to by lvům šlo! Obdrží 

měkký polštář, který je promění v pokojně 

předoucí kočičky, a teplou deku na přikrytí. 

O svátcích vydrží s touto výbavou i deset 

hodin nehybně ležet před televizorem. Jen 

sem tam se chlupatá pracka natáhne po 

cukroví.  

Panna:  
Je znamení stydlivé a  nesmělé. Pro ně se 

hodí kosmetické potřeby na líčení obličeje 

v zářivých barvách. Krvavá rtěnka, fialový 

lat na nehty a oranžové oční stíny 

s třpytkami jsou tím pravým.  

Váhy:  

Jsou odjakživa hudebně založeny, proto 

nepohrdnou lístkem na koncert. Ovšem 

pozor! Zlevněné CD Evy a Vaška zakoupené 

v předvánoční výprodejové akci nemusí být 

nejlepším řešením.  

Štír: 

Je vzorem elegance a nádhery. Jistě se mu 

bude hodit luxusní spodní prádlo, ale 

krajkové trenýrky a kousavé vlněné ručně 

pletené  ponožky by to přece jen být asi 

neměly. 

Střelec:  

najde pod stromečkem samé užitečné 

dárky. Dostane velký luk s šípy, 

brokovnici nebo aspoň petardu, které 

jejich znamení určitě přijdou vhod. 

Kozoroh:  

je znamení skromné. Přesto i jemu 

udělá radost výlet do vysokých hor, 

kde může lítat a skákat od rána do 

večera a ze sjezdovek sjíždět jako 

blesk. Pádů se nebojí, má tvrdou hlavu.   

Vodnář:  

si potrpí na dovolenou na březích 

potoků, řek, rybníků, bazénů, moří i 

oceánů. Vybírejte podle své kapsy, a 

jste-li letos švorc, vodnář se spokojí 

s lavorem a koupelovou solí.  

Ryby:  

se rády ynoří do hlubin tajuplna a 

tajemna. Radost jim udělá třeba 

videohra The Elder Scrolls V: Skyrim 

– Dragonborn. Co na tom, že je 10 let 

stará! Aspoň ji budete moci z netu 

snáze hackout.   

Eliška Běhalová a NK 

 

https://cs.wikipedia.org/wiki/B%C3%BDk_(znamen%C3%AD)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Bl%C3%AD%C5%BEenci_(znamen%C3%AD)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Rak_(znamen%C3%AD)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Lev_(znamen%C3%AD)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Panna_(znamen%C3%AD)
https://cs.wikipedia.org/wiki/V%C3%A1hy_(znamen%C3%AD)
https://cs.wikipedia.org/wiki/%C5%A0t%C3%ADr_(znamen%C3%AD)
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Ze života naší školy 

 

Čím chtěli být slavní této školy 

Sonda do tajemství dospělých,  

které považujeme za rozumné bytosti         

                                           

     Vždy mě štvalo, když se mě někdo zeptal: 

„Co chceš dělat, až budeš velký?“ Tudíž jsem 

chtěl zavařit i učitelům a zeptal jsem se  

naopak jich, co chtěli dělat oni jako malé děti. 

Kupodivu všichni dotázaní mi odpověděli 

ochotně a nevymlouvali se, že už to 

zapomněli.   

     Z průzkumu jsem zjistil, že pět učitelů 

chtělo být učitelem/učitelkou už jako malé děti 

a jejich přání se jim také splnilo. Dále jsem 

zjistil, že jiní toužili být např. zubařkou, 

kuchařkou, prodavačkou, veterinářkou či 

zdravotní sestřičkou na dětském oddělení.  

     Ale někteří pedagogové se v dětství 

projevovali velmi romanticky. Třeba naše 

třídní paní učitelka chtěla být moderátorkou 

nebo náš pan ředitel byl velkorysý a chtěl být 

bagristou, kosmonautem a vynálezcem a to vše 

zároveň. Touha se mu v mládí zčásti i splnila, 

jelikož několikrát podpálil kuchyni. Informace 

je z důvěryhodného zdroje, který však nechtěl 

být jmenován.  Bývalá paní ředitelka Nataša 

Kučerová chtěla být popelář nebo řezník. To je 

její současné profesi hodně vzdálené, že. Nebo 

ne? 

     A čímpak byste chtěli být vy?    

                                           Jan Václav Šimíček 

 
Jak to, že se kachny v té studené vodě 

nenachladí?                                 foto redakce 

 

 

 

 

 

 

V hale už voní chvojí, 

náš stromeček tam stojí. 

 

 
 

„Zrcadlo, zrcadlo 

nejjasnější, 

řekni, který stromeček 

v zemi zdejší   

je ze všech 

nejolysalejší?“ 

 

     Náš letošní stromeček 

skutečně nepatří mezi 

největší krasavce, ale je 

náš a my ho máme rádi.   

     Copak se lidé 

nepředhánějí, aby si 

v obchodě koupili rovné 

banány,  šišatá jablíčka a 

roztančené rohlíky? 

Nálepky Pomozte nám 

neplýtvat nebo třeba Jde 

to i bez obalu nás 

upozorňují, jak často pro 

líbivost vnějšího vzhledu 

podlehneme své 

marnivosti a kupujeme 

jen to, co je hezké a 

příjemné na pohled.  

     My jsme se letos řídili 

heslem  

Není ošklivý, je náš! 

a ozdobili jsme si naši 

milovanou obludku. 

Vánoce budou o to 

srdečnější a milejší.   NK 

           

 

Střídání na trůnu 

 

    Minulý školní rok jsme se dozvěděli 

nečekanou zprávu, naše paní (ex)ředitelka 

Kučerová nás letos opustí v pozici ředitele 

školy. Byla zde dlouhých 24 let! Ptal jsem 

se, zdali ji tato pozice bavila, a dočkal jsem 

se jednoznačné odpovědi: Ano. Navíc učila 

několik generací žáků všecko možné, co jen 

školní osnovy nabízely. Já bych tak dlouho 

(zrovna já) nevydržel ani za nic. No jo, ale 

kdo bude nový ředitel? To se už od února 

rozléhalo školou.  

     O nové hlavě naší školy rozhodovalo 

konkursní řízení. Pan Mgr. Marek Foukal 

byl tedy favoritem, kterého se ostatní měli 

co obávat, a taky konkurs po zásluze vyhrál 

a 1. září nás ve škole přivítal už jako nový 

ředitel. Z tohoto důvodu jsem se rozhodl o 

přestávce zajít na návštěvu do ředitelny a 

položit mu pár otázek, které nás žáky 

zajímají. 

 

1. Proč jste chtěl být ředitel školy?  

„Jeden z důvodů je, že paní ředitelka 

odchází do důchodu, a také, že žáci mě 

znají.“ 

 

2. Co je lepší: učit nebo řídit školu? 

„Učení mi chybí, protože jsem učil rád.“ 

Teď pan ředitel učí jenom chemii. 

3.  

4. Baví vás být ředitelem? 

„Ano, ale samozřejmě je to spousta 

papírování, ale bez toho by to nešlo.“ 

5. Myslíte si, že naše škola vzkvétá? 

„Navazuji na to, čím paní Kučerová 

skončila, teď pracujeme např. na čipech u 

vchodu do školy.“ (Ale také na nových 

počítačích pro jednu z učeben a dalších 

plánovaných akcích. pozn. redakce) 

6.  

7. Bylo to těžké stát se ředitelem? 

„Ano, je potřeba projít konkursním řízením, 

kde stojíte před zástupci krajského úřadu a 

zastupitelstva obce, stávajícím ředitelem a 

dalšími lidmi, z nichž každý vám může 

položit záludnou otázku, aby si byli jisti, že 

právě vy povedete školu správným 

směrem.“ 

8. Pomáhá vám paní zástupkyně? 

Ano a moc. 

Pane řediteli, děkuji vám za rozhovor a přeji 

hodně štěstí a úspěchů.           

                                                    Petr Štimpl 
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Co nás baví 
Můj traktor 

 

     Jmenuji se Vojtěch Bartoška a od malička 

se zajímám o zemědělství. K zemědělství jsem 

se dostal přes mého dědu, který je zemědělec. 

Jednou chci být zemědělec nebo vynálezce a 

konstruktér zemědělské techniky. Napadlo 

mě, že bych mohl vynalézat techniku pro 

firmu Agromex nebo Case IH. Protože 

pomáhám dědečkovi, rozhodl jsem se 

vymyslet komfortní traktor a dal jsem mu i 

jméno Gepard.  

     Motor Scania mého Gepard bude mít 

tažnou sílu od 150 do 220 kW.  Nový vzhled 

získá kapota i čelní maska, která bude 

obsahovat hlavní LED svícení, tedy hlavní 

světla a světla pro denní svícení. Pracovní 

osvětlení bude umístěno jak vpředu, tak vzadu. 

Tradiční červenou barvu kapotáže doplní 

černé skvrny, které přiblíží název stroje.  

     Pro pohodlí obsluhy bude kabina traktoru 

odpružená a komfortní, bude vybavena dvěma 

sedačkami pro řidiče a spolujezdce, abych 

mohl jezdit s dědou a později se svým 

vnukem. Ve výhledu řidiče bude umístěn 

ovládací panel a monitor GPS. Za 

spolujezdcovou sedačkou umístíme úložný 

prostor a držák na pití.  

     Bezpečnost při přepravě po veřejných 

komunikacích zajistí jeden a ž dva majáky 

umístěné na střeše. Prostor mezi schody vyplní 

příruční box na nářadí. Palivová nádrž s 

objemem 500 litrů nafty umožní méně časté 

tankování. S dosažitelnou rychlostí 60 km/h 

bude traktor Case IH Gepard bude určen jak na 

polní práce, tak i pro silniční provoz. 

Provozovatel ocení i nízkou míru hlučnosti 

stroje do 60 db (A).  

          Doufám, že můj Gepard bude jednou 

brázdit naše pole.   

 

 
 

 

 

Tipy na dárky 

Pozor! Neplacená reklama! 

Kuba Siskálek radí, co pod 

stromeček:  

Hra pod jménem FiveM. Mě 

zaujala na tolik, že jí švihnu do 

Dřeváku. 

Je to přídavek do hry jménem 

Grand theft auto 5, která stojí 

skoro 1000 Kč. Je to ultra 

realistická hra ve vymyšleném 

městě Los Santos. Je to vymyšlený 

název, ale město je podobné 

městu Los Angels. V městě Los 

Santos se můžete stát skoro vším, 

co si jen můžete přát. Můžete být 

policista nebo také mafián, 

záchranář. Je to na vás, co máte 

rádi. Buď můžete hrát FiveM jako 

RP (RolePlay), nebo nějaký 

server, kde si například jezdíte a 

driftujete s autem. 

     RolePlay: 

RolePlay je hraní za vymyšlenou 

GTA5 postavu. 

Musíte umět veškerá pravidla, 

která k RP patří. Je jich zhruba 

padesát. Neznalost pravidel se 

neomlouvá, takže když  porušíte 

jedno pravidlo, dají vám ban (to 

znamená, že se nemůžete 

připojit). 

     Normální server: 

Tam většinou pravidla nemusíme 

dodržovat. A jak už bylo řečeno, 

můžete si tam třeba driftovat 

s autem nebo střílet po 

bengálcích. Jak se vám chce.  

     Já osobně většinou hraji za 

nějaký nelegál (kartel nebo 

mafie).  

 
Poznámka redakce: 

Text zůstal v původním znění  a nebyl, 

až na pravopisné chyby, upravován, 

protože nikdo z redakce nevěděl,  o 

čem je řeč. Pařiči tomu snad rozumět 

budou… 

 

Marie Pospíšilová doporučuje:  

Nevíte-li, co pod stromeček pro 

maminku, sestru nebo kamaráda, 

mám pro vás tip. Desky OnGlazz 

vás zachrání.  

Jsou to skleněné desky, na které si 

můžete dát vytisknout vlastní 

obrázek nebo text. Desky jsou 

vyráběné v Čechách a na míru 

dělané pro každého. Desky 

dodává výrobce, alespoň podle 

recenzí, velmi rychle. Jsou to 

hezké dekorace na okno či polici, 

máte-li takové ozdoby rádi. 

 

 

 

Ptali jsme se Romana: 
 

Romane,  letos se poprvé oslavy 

Vánoc na Ukrajině oficiálně 

přesouvají ze 7. ledna na 25. 

prosince. Dotkla se Vás tato změna? 

„Ne, protože naše rodina 

řeckokatolického vyznání a 25. 

prosince jsme slavili Narození Páně 

vždy.“  

Jaká jídla jídáváte v ten sváteční 

den? 

„Je jich hrozně moc, plný stůl a já si 

ani nepamatuju, jak se jmenují. Ale 

jsou moc dobrá.“ 

Vaříte i kuťju?  

„Jo, to jo. A taky máme všelijaké 

koláče a smaženou rybu.“ 

Udržujete na Ukrajině nějaký zvyk, 

se kterým ses u nás nesetkal?“ 

„Když jsme ještě byli na Ukrajině, 

na Štědrý den  jsme chodili 

koledovat. To se tady nedělá. 

Ke dveřím házíme pšenici, aby bylo 

příští rok všeho dostatek.“ 

Chcete-li ochutnat ukrajinské 

Vánoce, připravte si kuťju.  

Zrna pšenice, krup nebo rýže 

opereme a přes noc namočíme. 

Druhý den je uvaříme do měkka 

v mírně osolené vodě. Mák zalijeme 

vařící vodou, necháme chvíli 

propařit a pomeleme na makovém 

mlýnku. Med rozpustíme na mírném 

ohni ve smetaně. Nakonec všechny 

přísady smícháme dohromady 

s nakrájenými ořechy, mandlemi, 

sušeným ovocem a vychladíme.  

Kuťja je kalorická bomba plná 

zdravých surovin a báječně zasytí. 

Nemusíte ji jíst jen na Vánoce, je 

výborná i k sváteční snídani.  

 

 
foto: wiki 
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Abyste se o Vánocích nenudili 
 

  

 

 S     

zbyde po skácení stromu P     

zaječí uši S     

žák 1. třídy P     

oslava S     

trpět za provinění P     

 

nepoužitelné auto      

hmotnost V     

dolní končetina      

káry V     

hodnota      

bílý chléb V     

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                    připravil Lexa Gjurov 

 

Nad Betlémem svítí …         

Pod stromkem najdu …         

V pátek napadl první ...         

Večer zpíváme …         

Na míse leželo …         

Chaloupka z …         

                                                                                                          připravila Andrea Spáčilová 

 

Spoj pohádkové ilustrace, které k sobě patří.  

Víš, jak se jmenují jednotlivé pohádky?    ilustrace NK 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 

       

       

       

       

       

       

 

1. první prezident České republiky 

2. samice tura domácího 

3. žluté ovoce 

4. živé organismy určité oblasti 

5. sát 

6. stavební materiál na chaty 
připravil Dominik Petřík 

 

 

 
 

Najdi cestu dvou srdcí k sobě.. 

 

 

 

 

Příjemné těšení po celý pohodový advent,  

veselé a pokojné Vánoce, báječného silvestra  

a hlavně hodně zdraví, štěstí a požehnání v novém roce 

2024 Vám všem přeje 

Vaše redakce časopisu Dřevák. 
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